
 

Dz-11.0021.1.8.2023 

UCHWAŁA NR 181/2023 

ZARZĄDU DZIELNICY XI PODGÓRZE DUCHACKIE 

z dnia 16 marca 2023 roku 

w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego obszaru 

„Wola Duchacka - Zachód”. 

Na podstawie § 3 pkt 3 lit. f Uchwały Nr XCIX/1505/14 Rady Miasta Krakowa z dnia 12 marca 

2014 r. w sprawie: organizacji i zakresu działania Dzielnicy XI Podgórze Duchackie w Krakowie (Dz. 

Urz. Woj. Małopolskiego z 2021 r. poz. 6712) w związku z Uchwałą Rady Dzielnicy XI Podgórze 

Duchackie Nr II/17/2019 z dnia 11 stycznia 2019 roku Zarząd Dzielnicy XI Podgórze Duchackie 

uchwala, co następuje: 

§ 1. Wnioskuje się do Prezydenta Miasta Krakowa o uwzględnienie w projekcie miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego obszaru „Wola Duchacka - Zachód” następujących uwag: 

1. Przeznaczenie działki nr 101/3 obręb 47 Podgórze położonej pomiędzy ul. Gen. Bolesława Roi 

i ul. Wspólną tj. w całości na teren zieleni urządzonej (ZP). 

2. Przeznaczenie działek nr 160/9, 155/21, 155/29, 155/28, 155/26, 155/25, 155/32, 155/31, 

155/24, 206/4, 206/6, 207/3, 208/4, 209/9, 209/11, 153/1, 153/2, 154/1, 154/2, 238, 237/2, 

237/1, 236, 235/1, 235/2, 160/9, 155/21, 155/29, 155/28, 155/26, 155/25, 155/32, 155/31, 

155/24, 206/4, 206/6, 207/3, 208/4, 209/9, 209/11, 153/1, 153/2, 154/1, 154/2, 238, 237/2, 

237/1, 236, 235/1, 235/2 obręb 48 Podgórze położonych wzdłuż ulic Pierzchówka i Malwowa 

na tereny zabudowy mieszkaniowej jednorodzinnej (MN). 

3. Przeznaczenie działek nr 506/82, 242/8, 242/13, 515/1 obręb 48 Podgórze na tereny zieleni 

urządzonej (ZP). 

§ 2. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

 

Przewodniczący Rady i Zarządu 

Dzielnicy XI Podgórze Duchackie 

 

 

Kazimierz Bożek 

 

Uzasadnienie 

Uchwała stanowi odpowiedź na pismo Wydziału Planowania Przestrzennego UMK z dnia 

02.12.2022 r. znak BP-02-1.6721.406.2021. 

Ad.1. Przedmiotowa nieruchomość jest położona – wg ustaleń Studium Uwarunkowań i 

Kierunków Zagospodarowania Przestrzennego Miasta Krakowa – w strefie zabudowy mieszkaniowej 

jednorodzinnej (MN) i przylega do strefy planowanego użytku ekologicznego „Staw Bonarka”, którego 

granice oraz walory przyrodnicze zostały określone w opracowaniu „Kierunki zarządzania terenami 



zieleni w Krakowie na lata 2019-2030”. Nieruchomość mimo, iż zaniedbana przez właścicieli jest 

obecnie wykorzystywana przez Mieszkańców jako teren rekreacyjny oraz w celach dydaktycznych 

ukazujących walory przyrodnicze terenu jak i całego obszaru.  

Niezwykle cennym okazem przyrodniczym jest rosnący na terenie działki ewidencyjnej 101/3 obr. 

47 i spełniający przesłanki uznania za pomnik przyrody, wpisany na listę prowadzaną przez Wydział 

Kształtowania Środowiska Urzędu Miasta Krakowa 100- letni dąb szypułkowy (Quercus Robur), co 

powoduje, że zachodzi konieczność ochrony i utrzymania wysokich standardów przyrodniczych tego 

terenu.  

Również fakt bezpośredniego położenia nieruchomości w sąsiedztwie planowanego użytku 

ekologicznego (teren oznaczony symbolem ZP1) oraz brak jednoznacznych ekspertyz i analiz terenu 

przedmiotowej nieruchomości powoduje, że nie można wykluczyć występowania innych podlegających 

ochronie form przyrody.  

Mając na uwadze powyższe oraz kierując się wyrażoną w prawie ochrony środowiska zasadą 

racjonalnego kształtowania i gospodarowania zasobami środowiska oraz tworzenia warunków 

optymalnego spełniania przez zwierzęta i roślinność funkcji biologicznej w środowisku Zarząd 

Dzielnicy postuluje o zachowanie walorów przyrodniczych terenu oraz ograniczenie likwidacji terenów 

wykorzystywanych przez Mieszkańców jako tereny zielone.  

Rada Dzielnicy XI Podgórze Duchackie wyraziła swoje stanowisko w tej sprawie w Uchwale Nr 

VII/87/2019 wnioskując o oznaczenie w sporządzanym Studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego Miasta Krakowa działki nr 101/3 obr. 47 jedn. ewid. Podgórze jako 

tereny zieleni parkowej (ZU). Kierując się dobrem, a przede wszystkim wolą Mieszkańców ujawnioną 

w ponad 200 wnioskach złożonych Prezydentowi Miasta Krakowa w latach 2018 i 2019 do 

sporządzanego Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Miasta Krakowa, 

w których to mieszkańcy jednoznacznie wyrazili swoje żądanie przeznaczenia nieruchomości tj. m.in. 

dz. ewid. 101/3 obręb 47 Kraków - Podgórze na teren zieleni parkowej, zmiana przeznaczenia 

przedmiotowej nieruchomości w całości na teren zieleni urządzonej oznaczonej symbolem ZP1 jest w 

ocenie Zarządu w pełni uzasadniona.  

Ad.2. Działki wzdłuż ulic Pierzchówka i Malwowa powinny zostać przeznaczone jedynie pod 

zabudowę jednorodzinną (istniejąca zabudowa wielorodzinna automatycznie już pozostanie), bez 

możliwości stawiania kolejnych, większych czy mniejszych bloków (w tym pseudo domków, które w 

praktyce mają po kilka pięter i kilka mieszkań). Istniejąca infrastruktura jest niewydolna i w przypadku 

ulicy Malwowej nie ma w ogóle możliwości jej rozbudowy, a w przypadku ulicy Przykopy rozbudowa 

ta jest ograniczona wyznaczonym pasem drogowym, który jak pokazuje przykład wyremontowanego 

odcinka od skrzyżowania jest dość ciasny (samochody są coraz szersze i coraz trudniej mijać się 

większymi osobówkami na ulicach takiej szerokości). 

W związku z bardzo ograniczoną przepustowością ulicy Malwowej, brakiem chodników oraz 

miejsc do parkowania, zgoda na jakąkolwiek dodatkową zabudowę wielorodzinną odprowadzi do 

całkowitego paraliżu tych dwóch, połączonych ze sobą ulic. Już obecnie ulice te stanowią nie lada 

problem dla ZDMK oraz Biura Inżyniera Ruchu, czego dowodem były pomysły wprowadzenia ruchu 

jednokierunkowego (oprotestowanego przez mieszkańców) jak również argumenty padające podczas 

konsultacji społecznych w trakcie rozmów na temat „połączenia Przykopy z Beskidzką”. Nie ma 

możliwości rozbudowy ulicy Malwowej bez ingerencji w prywatne działki i „odsuwania” istniejących 

budynków. Ulica Malwowa stanowi drogę do szkoły dla dzieci z okolicznych bloków, jak również 

znajdują się przy niej dwa przedszkola. W przypadku zgody na kolejną zabudowę wielorodzinną, ryzyko 

wypadków z udziałem pieszych, rowerzystów jak również zmotoryzowanych wzrośnie. 

W obszarze zaznaczonym przeze mnie na mapce fioletowym obramowaniem, występują bardzo 

duże problemy ze znalezieniem miejsc do parkowania. W efekcie samochody parkują w miejscach 

niedozwolonych, utrudniając ruch pozostałym pojazdom oraz pieszym, część pojazdów jest parkowana 

na parkingach sąsiedniej spółdzielni mieszkaniowej, której mieszkańcy również cierpią na deficyt 

miejsc. Działki wzdłuż Pierzchówki i Malwowej nie mogą zostać przeznaczone pod zabudowę 



wielorodzinną, ponieważ parametry miejsc parkingowych dla nowych inwestycji są zbyt niskie i 

powodują pojawianie się kolejnych pojazdów parkowanych gdzie się tylko da (poza dozwolonymi 

miejscami). W efekcie spora liczba nowych w tej okolicy samochodów będzie zastawiać pobocza, 

rozjeżdżać resztki zieleni oraz blokować wjazdy na posesje – ani wzdłuż Malwowej ani wzdłuż 

Pierzchówki nie ma możliwości wyznaczenia nowych miejsc postojowych czy parkingu, a już teraz 

regularnie straż miejska musi interweniować odnośnie nieprawidłowego parkowania.  

Wzdłuż ulicy Pierzchówka wydano już dwie zgody na budynki wielorodzinne (jeden biurowo-

mieszkalny) i już one znacząco zwiększą ruch w tym rejonie, a pamiętać należy, że Malwowa jest 

dojazdem do nich od strony południowo wschodniej. Wydanie tych zezwoleń było wynikiem braku 

planu zagospodarowania przestrzennego dla naszej okolicy, w związku z czym zwracamy się z 

wnioskiem o uniemożliwienie kolejnych tak niekorzystnych dla tego rejonu zezwoleń na budynki 

wielorodzinne. 

Ad.3. Działki nr 506/82, 242/8, 242/13, 515/1 obręb 48 Podgórze to obecnie tereny zielone. 

 

• 506/82 – boiska i plac zabaw terenu będącego we władaniu spółdzielni mieszkaniowej 

• 515/1 – teren zielony przekazany w wieczyste użytkowanie Domowi Pogodnej Jesieni, z którego 

korzystają mieszkańcy DPJ 

 

Oba te tereny, wraz z przylegającymi małymi działkami powinny pozostać zielone, ponieważ 

stanowią one jedyne nieco większe kawałki zieleni w tej części osiedla. Docelowo w przyszłości można 

by rozpocząć rozmowy o przekazaniu tych terenów z powrotem miastu pod ogólnodostępny, otwarty dla 

wszystkich park. 


